

Title (en)  
Filing appliance.

Title (de)  
Aktenbündelvorrichtung.

Title (fr)  
Fixe-documents.

Publication  
**EP 0356604 A1 19900307 (FR)**

Application  
**EP 88870144 A 19880901**

Priority  
EP 88870144 A 19880901

Abstract (en)

Within the scope of this novel filing appliance, a perforated tongue (2) is held in position so as to prevent rotation about itself; this retention can be effected by means of a fitting in any preferred base (1) or in the form of a specified link (single piece or assembly) to the complementary part (3). This complementary part, namely a catch rod (3), will be introduced into one of the openings (4) of the said perforated tongue and will remain locked under the residual-torsion effect of the tongue. The selection of the most appropriate perforation for the introduction of the catch rod makes it possible either to bind together the sheets of paper or documents by appropriate clamping, or to present the section or the whole fanned out in the manner of an open book. <IMAGE>

Abstract (fr)

Dans le cadre de ce nouveau fixe-documents une languette perforée (2) est tenue en position afin d'éviter la rotation sur elle-même; ce maintien peut se faire au moyen d'un emboîtement dans une base au choix (1) ou sous la forme d'une liaison déterminée (pièce unique ou assemblage) à la partie complémentaire (3). Cet élément complémentaire, à savoir une tige-taquet (3) sera introduite dans une des ouvertures (4) de la dite languette perforée et restera bloquée par effet de torsion rémanente de la languette. La sélection de la perforation la plus adéquate pour l'introduction de la tige-taquet permet, soit de relier les feuilles ou documents par serrage approprié, soit de présenter le fascicule ou l'ensemble sous forme d'éventail, à la manière d'un livre ouvert.

IPC 1-7  
**B42F 13/06**

IPC 8 full level  
**B42F 13/06** (2006.01)

CPC (source: EP)  
**B42F 13/06** (2013.01)

Citation (search report)  
[A] DE 2308905 A1 19740905 - SIPLAST SIEGERLAENDER PLASTIK

Designated contracting state (EPC)  
BE DE FR NL

DOCDB simple family (publication)  
**EP 0356604 A1 19900307**

DOCDB simple family (application)  
**EP 88870144 A 19880901**